

朝陽科技大學 093學年度第1學期教學大綱
Introduction to Law 法學緒論

當期課號	9501	Course Number	9501
授課教師	陳銘釗	Instructor	CHEN,MING JAU
中文課名	法學緒論	Course Name	Introduction to Law
開課單位	法政與社會類(二進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Jurisprudence And Social Science
學分數	2	Credits	2
課程目標	我們在日常生活中，具備一些基本法律知識，如民法、刑法是有必要的。法學緒論是一門探討法律思想與法律制度的導論課程。本課程可以讓學生了解到法律的基準與效力，法律與社會的關係，法理學的意義與內容、法學的主要派別及學說、民法、刑法行政法及其訴訟法之簡介，及司法改革與司法獨立之相關問題。	Objectives	Law and order should always be maintained in our society. Law plays an important role that is the crucial criteria to the state institute, government policy, and social development. The symbol of a democratic country is essentially "rule of law", or "rule by law". This course contains two topics: One is the universal concept of law, which includes the kinds of jurisprudence, the schools of jurisprudence, the theories of jurisprudence. The other includes the validity of judgment, the interpretation of law, and the independence of jurisdiction.
教材	法學概論(陳惠馨著) 法學入門(法治斌等五人合著) 法學緒論(鄭玉波著 黃宗樂修訂)	Teaching Materials	
成績評量方式	期中考百分之30% 期末考百分之40% 平常百分之30%	Grading	Midterm exam. grading for 30% Final exam. grading for 40% Presentation in class grading for 30%
教師網頁	-		
教學內容	法律的意義 民主與法治 法律的分類 法律的制裁 我國現行司法制度 憲法概述 民事法概述 刑事法概述 行政程序法概述 智慧財產權法概述 勞動法概述	Syllabus	Definition of Law Democracy and Law Classification of Law Punishment by Law The Current Judicial System in ROC. Introduction to constitution Introduction to Civil Code Introduction to Criminal Code Introduction to Administrative proceeding Law Introduction to Intellectual Property Law Introduction to Labor Law

尊重智慧財產權，請勿非法影印。